

DOI: 10.18572/1813-1220-2022-10-30-31

Классификация налоговых расходов, их виды

Мичурина Юлия Павловна,
аспирант Института законодательства и сравнительного правоведения
при Правительстве Российской Федерации
michurina_y@mail.ru

Исследуя особенности правового регулирования налоговых расходов в Российской Федерации, затрагивается вопрос о том, как их классифицировать, можно ли выделить виды налоговых расходов, кому и для чего они предоставляются, а также каковы их цель и выгода для бюджета Российской Федерации.

В рамках данной статьи удалось проанализировать уже существующие виды налоговых расходов, а также предпринята попытка выделить собственную классификацию.

Ключевые слова: виды налоговых льгот, налоговые расходы, налоговый вычет, классификация налоговых расходов.

Classification of Tax Expenses, Their Types

Yulia P. Michurina

Postgraduate Student of the Institute of Legislation and Comparative Law under the Government of the Russian Federation

Exploring features of the legal regulation of tax expenditures in the Russian Federation, there is the question of how to classify tax expenditures, whether it is possible to distinguish types of tax expenditures, to whom and for what they are provided, and also what is their purpose and benefit for the budget of the Russian Federation.

It was possible to analyze already existing types of tax expenditures in this article, and an attempt was also made to identify its own classification.

Keywords: types of tax benefits, tax expenses, tax deduction, classification of tax expense.